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Apóstol Santiago, patrón de España y de Galicia: 
 
Acudo a tu santuario, en la festividad litúrgica de la Traslación, para 
revalidar la Ofrenda del Rey de España instituída en 1646 por los Reinos 
de Castilla reunidos en Cortes. 
 
Agradezco la generosa delegación de Su Majestad Felipe VI, y la 
libertad que me confiere para efectuar esta ofrenda.  
 
Para el Rey de España invoco tu intercesión, de manera que continúe 
desempeñando su cometido con acierto, neutralidad y rectitud como 
«jefe del Estado, símbolo de su unidad y permanencia», en el ejercicio 
de las funciones que la Constitución española, aprobada 
democráticamente, confiere a la Corona. 
 
Desde esta Santa Apostólica e Metropolitana Igrexa Catedral de 
Santiago de Compostela —durante moito tempo o maior edificio do 
occidente europeo—, onte e hoxe meta dun roteiro que contribuíu a 
configurar Europa, damos continuidade a unha ofrenda secular, 
compatible cos cambios propios de calquera sociedade en 
transformación. 
 
Galicia e Santiago, centro de peregrinación da cristiandade canda 
Roma e Xerusalén, avivan decote unha tradición milenaria que 
transforma, para ben e para sempre, a cantas persoas viven a 
experiencia do Camiño.  
 



 

Os peregrinos que veñen a Santiago, a diferenza de romeiros e 
palmeiros, continúan chegando a pé, como vén acontecendo, case  
ininterrompidamente, desde finais do primeiro milenio. 
 
Pero cunha diferenza significativa que honra ao mundo 
contemporáneo: mentres no medievo peregrinaban, practicamente en 
exclusiva, as elites; agora, por fortuna, poden facelo, e fano, persoas de 
todas as condicións.  
 
Asistimos, pois, á democratización da peregrinación, particularmente 
nas últimas décadas. Moito nos congratulamos por iso. 
 
Como nos congratulamos de contarmos cun pastor galego á cabeza 
desta Arquidiocese, coa seguridade de que saberá rexer os seus 
destinos con destreza, sabedoría e prudencia.  
 
Sentimento de gratitude, tamén, para ao señor arcebispo emérito, pola 
súa entrega xenerosa ao servizo desta Igrexa Particular. 
 
Señor Santiago: 
 
Neste mundo de turbulencias acentuadas, no que as atrocidades da 
guerra arrebatan vidas e converten nun inferno terras outrora apracibles; 
no que diferentes factores erosionan a convivencia entre españois; no 
que a crise económica continúa presente entre nós; no que aínda 
arrastramos as consecuencias dunha pandemia que bateu con forza 
inusitada nos cinco continentes; e no que agroman novos retos de 
consecuencias descoñecidas, cómpre facermos un chamamento á 
responsabilidade, á tolerancia, á solidariedade, ao respecto e á altura 
de miras. 
 

 Hai apenas dúas semanas, alén mar, este humilde oferente tivo 
ocasión de comprobar, de novo, o inmenso legado da emigración 
galega, unha xesta de proporcións planetarias sempre presente na 
nosa memoria individual e colectiva, irmáns nosos que hoxe volvo 
poñer ante o teu altar. 



 

 Admiramos, naquelas terras, “A Santa”, de Asorey, unha obra 
mestra da arte galega; pero tamén unha homenaxe e un 
recoñecemento ás mulleres galegas de todos os tempos, sobre as 
que pivota -outrora, agora e sempre- a forza da nosa Terra, na 
Galicia territorial e na Galicia universal. 
 

 Homenaxe e recoñecemento a todas as mulleres, mais tamén 
berro de desesperación fronte ás cifras estarrecedoras dun drama 
aínda presente, a violencia contra a muller, que nos encolle o 
corazón 
 

 As reiteradas imaxes da guerra —das diferentes guerras que asolan 
o mundo— amezan con esvaecer estes conflitos cunha pátina de 
insensibilidade e indiferenza social.  

 
 O brutal ataque terrorista de Hamás  contra Israel desencadeou un 

enfrontamento que ensombreceu a guerra que se libra en Ucraína 
desde hai preto de dous anos contra unha invasión inxusta e 
contraria ao dereito internacional. E así sucesivamente. 
 

 O mundo libre non pode permitir que o terrorismo nin cantos 
actúan de costas ao dereito internacional poñan en risco os  
principios que sustentan as sociedades democráticas nas que 
vivimos. Solidariedade, pois, e afecto sincero para todas as vítimas 
dos conflitos bélicos, tamén para o pobo palestino, refén de Hamás 
e vítima colateral desta escalada de violencia. Cómpre extremar 
as precaucións para protexer á poboación civil. 
 

 Neste escenario, e malia o tempo transcorrido, conserva toda a 
súa vixencia a mensaxe radiofónica de Pío XII en vésperas da II 
Guerra Mundial: «Non se perde nada coa paz. Todo pode perderse 
coa guerra». 



 

 
 Pedimos a paz e pedimos pola paz sempre, tamén neste día.  

 
 Pedimos respeto a la legalidad nacional e internacional, con los 

derechos humanos —también los de la infancia— como guía 
permanente; y la paz entre los pueblos como horizonte vital 
inmediato. 
 

 Para las personas, empresas, instituciones y organizaciones de 
cualquier índole anhelamos altura de miras —deber inexcusable 
para cuantos desempeñamos responsabilidades públicas— para 
que la búsqueda del bien común y la construcción de una 
sociedad más equitativa se anteponga a cualquier otro objetivo, 
superando diferencias ideológicas o cualquier otro desacuerdo 
que atente contra los intereses de la gente.  
 
Sentir la protección efectiva del Estado de bienestar es un derecho 
de todas las personas y, al tiempo, un deber ineludible para el 
conjunto de los poderes públicos. 

 
Aspiramos, como vinimos haciendo hasta ahora, a continuar 
viviendo en un país de personas iguales: iguales ante la ley; iguales 
en derechos y deberes; e iguales en el acceso a los servicios 
públicos que nos corresponden por derecho y por justicia, con 
independencia del territorio en el que resida cada uno.  
 
Derechos y deberes consagrados en nuestra Constitución, cuyo 
espíritu reivindicamos, como artífice de la etapa de mayor 
estabilidad, crecimiento y bienestar de toda nuestra historia. Pero 
también garante del modelo de autonomía política que 
gestionamos  -también en Galicia- con razonable éxito, 
compatible con el marco estatal y europeo que nos cobija. 
 

 Pedimos solidaridad entre las personas y entre los pueblos, de 
manera que ningún drama nos resulte ajeno. Debemos observar 



 

siempre a los demás, sobre todo a quién se enfrenta a dificultades, 
como un ser humano necesitado de una mano amiga, jamás 
como un contrincante y mucho menos como un enemigo. 
 
Pedimos un recuerdo afectuoso para todas las personas enfermas 
—sea por una dolencia física o mental— siempre presentes en esta 
invocación.  
 
Hacemos presentes, de igual modo, a las personas que padecen 
algún tipo de discapacidad, siempre necesitadas de comprensión, 
apoyo y voluntad de integración en todos los órdenes. 

 
 Pedimos tolerancia para garantizar la convivencia armónica de 

personas y grupos sociales diversos, con independencia de su 
ideología, religión, género, orientación sexual u origen geográfico, 
sin más limitaciones que la plena observancia de las normas que 
garantizan la convivencia y establecen derechos y deberes que a 
todos, sin excepción, nos obligan.  
 

 Hacemos un llamamiento a la responsabilidad individual y 
colectiva para afrontar con solvencia los crecientes desafíos de 
este mundo en crisis.  
 

 Asistimos en los últimos tiempos, a la expansión de la inteligencia 
artificial, una realidad que —así lo parece— llegó para quedarse, 
pero que precisa de normas y regulaciones que aseguren su 
absoluto sometimiento a la ley, de manera que resulte una 
herramienta ética siempre al servicio de las personas, jamás para 
dominarlas. 
 

 
 



 

Josepf Weiler, catedrático estadounidense galardonado con el Premio 
Ratzinger en 2022 —el primer judío en recibir esta distinción—,  escribió 
veinte años atrás  que «una Europa cristiana  es una Europa que respeta 
por igual de forma plena y completa a todos sus ciudadanos: creyentes 
y laicos, cristianos y no cristianos. Una Europa que, incluso celebrando la 
herencia noble de la ilustración humanista, abandona su cristofobia y no 
le causa miedo ni embarazo reconocer el cristianismo como uno de los 
elementos centrales en el desarrollo de su propia civilización». 
 
Para este constitucionalista, «el mensaje de tolerancia hacia los otros no 
debe traducirse en un mensaje de intolerancia hacia la propia 
identidad». 
 
Verbas sabias que fariamos ben en interiorizar e sobre as que 
deberiamos reflexionar sosegadamente; verbas acaídas, susceptibles 
de seren trasladadas tanto ao plano das crenzas persoais, como ao da 
nosa propia identidade como galegos, no conxunto dunha España 
plural e dunha Europa diversa.   
 
Porque ninguén é máis ca ninguén. 
 
Que así sexa. 

 

 


